
DŮLEŽITÉ INFORMACESlovo starosty na úvod
	 Vážení	spoluobčané,
Rok	2021	utekl	opět	jako	voda,	a	tak	můžeme	bilancovat	práci	vedení	
obce	za	uplynulý	rok.	Zastupitelstvo	obce	se	za	tento	rok	do	této	doby	
sešlo	celkem	7x na veřejném	zasedání	a	10x na pracovním	zasedá-
ní,	a	to	i	přes	stále	nekončící	a	stále	se	vracející	pandemii	COVID-19,	
která	 neustále	 a	 opakovaně	omezuje	 životy	 nás	 všech.	 V	 naší	 obci	 
se	v	tomto	roce	udělala	řada	věcí,	které	si	pojďme	v	krátkosti	připo-
menout	a	shrnout.

Co se povedlo v tomto roce zrealizovat:
�	Na	dotacích	bylo	naší	Obci	v	roce	2021	na	základě	úspěšných	
	 žádostí	přiděleno	celkem:	1.618.395 Kč
�	Rekonstrukce	a	přístavba	budovy	ZŠ	Velichovky
�	Nákup	nového	hasičského	automobilu	pro	SDH	Velichovky
�	Vytyčení	19ti	nových	obecních	cest	v	katastrech	Velichovek	
	 a	Hustířan
�	Výsadbu	180ti	ovocných	stromů	v	katastrech	Velichovek	a	Hustířan
�	Rekonstrukce	a	osázení	autobusové	točny	ve	Velichovkách
�	Úprava	sběrného	místa	pro	tříděný	odpad	na	Třešňovce
�	Instalace	nového	dětského	hřiště	v	Hustířanech	na	Písníku
�	Dokončení	2.	etapy	závlahy	na	fotbalovém	hřišti	ve	Velichovkách
�	Umístění	moderního	doručovacího	zařízení	„Z-Box“
�	Instalace	vítacích	tabulí
�	Úprava	a	zkulturnění	terénu	u	Klubovny	u	Potůčku	pro	mladé	hasiče
�	Finanční	sbírku	na	pomoc	Moravě	po	tornádu,	ve	které	naši	
	 občané	vybrali	celkem:	78.239 Kč

Co se zatím nepovedlo zrealizovat:
�	Územní	plán	Obce	Velichovky
�	Realizace	stavebních	parcel	ve	Velichovkách	a	Hustířanech
�	Projektové	práce	na	budově	Seisserova	statku

VELICHOVSKÝ ZPRAVODAJ
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Pozvánka na 
23. veřejné zasedání 
zastupitelstva Obce Velichovky,	
na	které	Vás	tímto	srdečně	zveme,	
se	koná	v	sále	hasičské	zbrojnice	
ve	Velichovkách, a to v pondělí 

13. 12. 2021 od 18:00 hod. 
Na	programu	jednání	je	řada	
bodů,	z	nichž	nejdůležitějším	
je	určitě	schvalování rozpočtu 

Obce na rok 2022.	
Dále	pak	schválení	nových	

pravidel pro přidělování obecních 
bytů	a	spousta	dalších	důležitých	
bodů.	Všichni	občané	jsou	na	toto	
veřejné	zasedání	srdečně	zváni.	
Pozn.:	Zasedání	se	bude	konat	

za	dodržování	aktuálních	
epidemiologických	nařízení.

Svoz komunálního
odpadu na přelomu roku

Poslední	svoz	komunálního	
odpadu	v	tomto	roce	proběhne	

v pondělí 27. 12. 2021.	
První	svoz	v	novém	roce	bude	
sdělen	občanům	jakmile	ho	

oznámí	svozová	firma
.Děkujeme	za	pochopení.
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Co chceme mimo jiné realizovat v příštím roce:
�	Dokončit	úspěšně	rekonstrukci	Hotelu	u	Kopeckých
�	Nadále	využívat	v	maximální	možné	míře	dotační	tituly
�	Pokračovat	v	projektových	činnostech	nutných	k	budoucí	rekonstrukci	např.:	
	 Klubovny	u	Potůčku,	sběrného	dvora,	kluziště,	chodníků	atd.

Zde	je	pouze	výčet	některých	větších	akcí,	které	se	tento	rok	povedlo	zrealizovat.	Myslím	a	věřím,	že	realizo-
vaných	a	povedených	akcí	a	věcí	za	tento	rok	v	naší	obci	není	málo.	Chtěl	bych	touto	cestou	poděkovat	všem	
zastupitelům	za	jejich	nasazení	a	odvedenou	práci	pro	naši	obec	a	popřát	jim	mnoho	elánu	a	sil	do	příštího	roku,	
kde	nás	čeká	opět	spousta	další	práce	ve	prospěch	naší	krásné	obce.

Jiří Lebedinský, starosta obce Velichovky

Provoz v budově Obecního úřadu 
v závěru roku a po novém roce

OBECNÍ ÚŘAD: 
Starosta:	Dovolená	od 20. 12. 2021 do 7. 1. 2022
Účetní:	Dovolená od 22. 12. 2021 do 31. 12. 2021
Posledním	úředním	dnem	v	roce	2021	tak	bude	

pondělí	20. 12. 2021	od	7:00	–	17:00	hod.
Prvním	úředním	dnem	v	novém	roce	pak	bude	

pondělí	3. 1. 2022	od	7:00	–	17:00	hod.	
V	akutních	případech	a	věcech	neváhejte	kontaktovat	

starostu	obce	na	tel:	603	146	372,	
nebo	místostarostu	obce	na	tel:	724	562	777.	

ČESKÁ POŠTA:
Pondělí	 20.	12.	2021		 14:00-17:30
Úterý	 21.	12.	2021	 8:30-12:00
Středa	 22.	12.	2021	 14:00-17:30
Čtvrtek	 23.	12.	2021	 8:30-12:00
Pátek	 24.	12.	2021		 ZAVŘENO

Pondělí	 27.	12.	2021	 14:00-17:30
Úterý	 28.	12.	2021	 8:30-12:00
Středa	 29.	12.	2021	 14:00-17:30
Čtvrtek	 30.	12.	2021	 8:30-12:00
Pátek	 31.	12.	2021	 8:30-10:00
Po	novém	roce	otevřeno	ve	standardní	hodiny	

od pondělí 3. 1. 2022.

LÉKAŘ PRO DOSPĚLÉ:
MUDr. Miroslav Jelínek:	naposledy	13. 12. 2021.	

Po	novém	roce	pak	17. 1. / 21. 2. / 21. 3.

DĚTSKÁ LÉKAŘKA:
MUDr. Karla Kaválková:	do	konce	roku	2022	
již	nebude	ordinace	ve	Velichovkách	otevřena.	

Otevírací	dny	ordinace	v	roce	2022	
budou	včas	upřesněny	v	návaznosti	na	aktuální	

epidemiologickou	situaci	–	děkujeme	za	pochopení.

DŮLEŽITÉ INFORMACE
Rozsvícení 

vánočního stromečku 
Na	 první	 adventní neděli,	 tj.	 28. 11. 
2021 od 17:00	 hod.	 proběhlo	 tradič-
ní	 rozsvícení vánočního stromu	 ve	
Velichovkách.	 Bohužel	 i	 letošní	 ročník	
byl	poznamenám	vládními	nařízeními,	 
a	 tak	 šlo	 opravdu	 jen	 o	 formální	 roz-
svícení	–	bez	občerstvení,	s	respirátory	 
a	 rozestupy.	 Před	 samotným	 rozsvíce-
ním	vánočního	stromu	a	v	jeho	průbě-
hu	pak	hrály	vánoční	koledy.	Samotné	
rozsvícení	vánočního	stromu	pak	všich-
ni	přítomní	občané	odstartovali	pomy-
slným	 odpočítáním.	 Tuto	 akci	 si	 užily	
především	děti	a	jednalo	se	tak	v	této	
době	o	příjemnou	a	milou	chvilku.	Vě-
říme,	že	příští	rok	rozsvícení	vánočního	
stromu	 si	 již	 všichni	 užijeme	 tak,	 jak	
jsme	byli	doposud	zvyklí.
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	 V	našich	obecních	lesích	bylo	i	v	letošním	roce	
opět	poměrně	živo.	Na	53 ha lesních	pozemků	bylo	
tento	rok	vysázeno	celkem	5.900 ks	nových	stromků	
(2.600	ks	dubů,	2.300	ks	smrků	a	1.000	ks	 javorů).	
Toto	množství	pak	zalesnilo	plochu	o	rozloze	0,99	ha	
lesa.	Bohužel	díky	nedostatku	sazenic	na	trhu	nebylo	
zalesněno	podle	zalesňovacího	plánu	pro	 rok	2021	
celkem	4.000	ks	dubů	(0,50	ha	lesa).	
	 Byly	vybudovány	dvě	nové	oplocenky	o	celko-
vé	rozloze 0,77 ha	(500	bm).	Rovněž	probíhá	i	péče	 
o	 mladé	 zasázené	 porosty	 (ožínání	 a	 nátěry	 proti	
okusu),	které	se	provedlo	na	rozloze	5,90 ha	lesa.
	 Co	se	týče	těžby	dřeva,	tak	za	rok	2021	bylo	vytěženo	800,67 m3	dřeva	a	kůrovec	je	tak	v	našich	lesích	téměř	 
vytěžen	a	zpracován.	Pro	zajímavost,	v	 loňském	roce	2020	bylo	vytěženo	350 m3	dřeva.	V	předloňském	roce	2019  
to	pak	bylo	dokonce 1.653 m3	dřeva.
 Dále	se	povedlo	získat	na	dotacích	celkem	118.395 Kč,	a	to	od	Krajského	úřadu	Královéhradeckého	kraje	(77.095	Kč 
na	 zmírnění	 dopadů	 kůrovcové	 kalamity,	 41.300	 Kč	 na	 obnovu,	 zajištění	 a	 výchovu	 lesních	 porostů,	 oplocenky	 
–	41.300	Kč).

Zpráva z našich lesů

V pátek 12. 11. 2021 proběhla kolaudace rekonstrukce a	přístavby	Základní	školy	ve	Velichovkách.	V	rámci	této	
přístavby	došlo	k	demolici	stávajících	prostorů	šaten,	kde	následně	došlo	k	vystavení	šaten	nových	a	v	2.NP	pak	
přístavbě	úplně	nové	učebny.	Dále	došlo	k	úpravě	bočního	vchodu	ze	hřiště,	který	poskytl	pedagogickému	sboru	
velmi	pohodlný	přístup	na	dětské	hřiště.	Díky	této	rekonstrukcí	vznikl	v	2.NP 
prostor	 se	 třemi	 třídami,	 kde	 bude	 probíhat	 výuka.	 Z	 bývalé	 třídy	  
v	1.NP	pak	vznikne	prostor	pro	cvičení	dětí.	V	rámci	rekonstrukce	pak	do-
šlo	oproti	původnímu	projektu	rovněž	i	k	napojení	na	obecní	kanalizaci,	
kdy	byl	 stávající	 prostor	 septiku	 zbourán.	Náklady	na	 tuto	 rekonstrukci	
byly	celkem	5.768.648 Kč	bez	DPH.	Obec	obdržela	na	tuto	akci	dotaci	od	
MMR	ve	výši	4.886.229 Kč.	Rozdíl	pak	hradila	obec	ze	svého	rozpočtu	pro	
rok	2021.	

Rekonstrukce a přístavba budovy ZŠ	Velichovky

NABÍDKA PRÁCE 
Obec	Velichovky	přijme	pracovníka do technických slu-
žeb na trvalý pracovní poměr. Požadavky:	 Výuční	 list,	
manuální	zručnost,	řidičské	oprávnění	B,	T.	
Pracovní doba:	6:30	–	15:00	hod.	
Nástup	možný	od	1. 4. 2022,	 nebo	případně	 i	 jinak	 dle	
dohody.	Své	životopisy	zasílejte	na	e-mail:	
obecvelichovky@obecvelichovky.cz,	 a	 to	 nejpozději	 do	
28. 2. 2022.	 Více	 informací	 na	 telefonu:	 603	 146	 372,	
nebo	na	výše	uvedeném	e-mailu.

Záměr pronájmu 
obecních bytů, č.p. 48 

Ve	 druhé	 polovině	 prosince	 tohoto	
roku	 budou	 na	 úřední	 desce	 vyvěšeny	 
a	vyhlášeny	záměry	na	pronájem	dvou	
obecních	bytů	v	č.p.	48	v	k.ú.	Velichov-
ky.	Případní	zájemci	o	pronájem	těchto	
obecních	 bytů	 budou	 moci	 podat	 při-
hlášky	dle	instrukcí	v	těchto	záměrech.
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Ohlédnutí za podzimní částí 
sezony 2021 - 2022

Fotbalová	sezona	má	za	sebou	první	poločas	a	nyní	
probíhá	zimní	přestávka.	Místní	fotbalisté,	jak	mlá-
dež,	tak	dospělí,	však	ještě	nezahálejí	a	konec	pod-
zimní	sezony	si	protahují	ještě	o	listopadové	trénin-
kové	jednotky.	

	 Mužstvo	mužů	ve	vyrovnané	tabulce,	přezimuje	
v	horní	části	tabulky	s	minimální	ztrátou	na	samotné	
čelo	tabulky.	Mužstvo	se	nevyhnuly	herní,	ale	hlavně	
bodové	výkyvy,	především	na	přelomu	měsíce	září	
a	 října,	 kdy	 nedokázaly	 ve	 třech	 po	 sobě	 jdoucích	
zápasech	bodovat,	což	znamenalo	bodovou	ztrátu,	
která	 určitě	 zamrzí.	 Přesto	 bilance	 šest	 výher,	 tří	
remíz	a	dvou	těsných	porážek	není	k	zahození	a	do	
jarních	odvet	je	na	čem	stavět.		Tým	však	ukázal	svo-
ji	sílu	a	chuť	vyhrávat	zejména	v	Zábrodí	a	na	Babí,	
kde	dokázal	 i	 přes	nepříznivý	 vývoj	 vstřelit	 vítězný	
gól	v	poslední	minutě.		To	hlavní	nás	čekalo	poslední	
říjnovou	sobotu,	kdy	výbor	TJ	vypravil	na	utkání	do	
Stárkova	o	samotné	čelo	tabulky	autobus,	který	za-
plnili	nejen	hráči	a	realizační	tým,	ale	především	po-
četné	publikum	z	řad	rodinných	příslušníků,	našich	
starších	 žáků,	 ale	 i	 dalších	 dlouholetých	 příznivců	
našich	barev.	Třešnička	na	dortu	jinak	povedeného	
výletu	chyběla	v	podobě	tří	bodů,	to	by	byla	cesta	
jistě	 ještě	 veselejší,	 kdy	naši	 hráči	 neudrželi	 slibně	
rozehraný	zápas,	který	tak	skončil	1:1.	Kromě	mužů	

mají	za	sebou	podzim	i	místní	starší	žáci	a	starší	pří-
pravka.	
	 Starší	žáci	nově	odehráli	první	část	sezony	vzhle-
dem	 k	 málo	 přihlášeným	 mužstvům	 v	 sousedním	
trutnovském	 okrese.	 Po	 slibném	 začátku	 náš	 kádr	
začaly	 postupně	 brzdit	 nemoci	 a	 zranění,	 což	 se	
v	některých	zápasech	projevilo	a	rovněž	 i	v	trénin-
cích,	které	nebyly	tak	početně	zastoupené	jako	kla-
sicky.	Nejtěžší	roli	má	starší	přípravka,	která	praktic-
ky	stále	začíná	sbírat	první	zápasové	zkušenosti,	což	
se	proti	vyspělejším	týmům	projevuje.	Přesto	všem	
dětem	z	obou	oddílu	děkujeme	za	reprezentaci	obce	
a	věříme,	že	v	 jarní	části	sezony	opět	svoje	výkony	
posuneme	 směrem	nahoru.	 I	 nadále	přijmeme	do	
svých	řad	děti	narozené	v	letech	2007	–	2016.	A	rov-
něž	i	dobrovolníky	(trenéry),	kteří	by	měli	chuť	a	od-
vahu	pracovat	na	rozvoji	dětí.	
	 Výbor	 TJ	 se	 stejně	 jako	 každý	 rok	 snaží	 všem	
členům	připravit	co	nejlepší	podmínky,	ať	z	hledis-
ka	 kvality	 hřiště	 a	 celého	 areálu,	 tak	 tréninkových	
a	zápasových	pomůcek.	Kromě	toho	oddíl	TJ	v	po-
lovině	září	připravil	pro	děti	zábavný	program,	kde	
byly	k	dispozici	různé	zábavné	prvky	a	soutěže.	Akci	
doprovodil	 hudebním	 vystoupením	 místní	 zpěvák	
David	 Petira,	 alias	 David	 Pet.	 V	 říjnu	 zase	 někteří	
členové	přidali	 ruku	k	dílu,	kdy	se	ve	Velichovkách	
a	 Hustířanech	 sázely	 stromky.	 První	 listopadová	 
sobota	přinesla	tradiční	brigádu,	kdy	proběhlo	„za-
zimování“	hřiště	v	podobě	úklidu	vnitřních	prostor,	
sundání	brankových	sítí,	reklamních	plachet	apod.	
	 Děkujeme	 všem	 příznivcům	 za	 podporu	 a	 ná-
vštěvu	našeho	útulného	areálu	během	fotbalových	
zápasů,	jak	mužů,	tak	mládeže	a	věříme,	že	součas-
ná	situace	se	zlepší	a	jarní	část	nenaruší	nějaká	vlád-
ní	omezení	v	souvislosti	s	nynější	pandemií.	
	 Závěrem	 výbor	 TJ	 děkuje	 všem	 svým	 členům,	
hráčům,	sponzorům	a	příznivcům	a	přeje	všem	krás-
né	 prožití	 vánočních	 svátků,	 hodně	 zdraví	 a	 štěstí	
v	nadcházejícím	roce	2022.	

Výbor TJ Velichovky

Z činnosti TJ Velichovky

FOTO: TJ Sokol Stárkov - TJ Velichovky
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 V sobotu 20. 11. 2021 proběhl	u	hasičské	zbroj-
nice	ve	Velichovkách	slavnostní	ceremoniál	,,žehná-
ní“	nového	hasičského	automobilu	VW	Crafter.	
	 Tento	dopravní	automobil	byl	pořízen	díky	do-
taci	MV-GŘ HZS,	 dotací	Krajského úřadu Králové-
hradeckého kraje	a	díky	finančnímu	příspěvku	obce 
Velichovky.	Všem	patří	obrovský	dík	za	tuto	finanční	
pomoc.
	 Slavnostní	 žehnání	 dopravního	 automobilu	
proběhlo	 v	 odpoledních	 hodinách	 za	 přítomnosti	
starosty	obce,	zastupitelů,	zástupců	z	řad	HZS,	SDH	 
a	samozřejmě	faráře,	který	nesměl	na	této	ceremo-
nii	 chybět.	 Zahájení	 tohoto	 slavnostního	 aktu	pro-
vedl	zastupitel	a	velitel	výjezdové	jednotky	p.	Milan	
Kukal	 slavnostním	 nástupem,	 kde	 vybraní	 zástupci	
SDH,	 JSDH	a	 kolektivu	MH	nastoupili	 ve	 vycházko-
vých	 uniformách,	 zásahových	 oblecích	 a	 sportovní	
ústroji.	
	 Samotný	 slavnostní	 akt	 pak	 proběhl	 výměnou	
starého	dopravního	automobilu	za	nové,	které	slav-
nostně	 přijelo	 k	 hasičské	 zbrojnici	 a	 po	 požehnání	
panem	 farářem	 bylo	 zaparkováno	 do	 připravené	 
garáže	 v	 hasičské	 zbrojnici.	 Poté	 zazněla	 slova	 pří-
tomných	hostů	 i	 zástupců	z	našeho	SDH.	Následo-

valo	 občerstvení	 a	 volná	 zábava.	 Akce	 byla	 velice	 
dobře	organizačně	zajištěna	a	až	na	studené	a	chlad-
né	počasí	se	velmi	vydařila.

Žehnání nového dopravního automobilu

Úklid sněhu
	 S	příchodem	zimy	si	Vás	již	tradičně	dovolujeme	požádat,	abyste	omezili	parkování	vozidel	na	místních	
komunikacích	a	chodnících,	neboť	tím	značně	ztěžujete	možnost	úklidu	sněhu	(odhrnování	ke	krajnici).	Ne	
vždy	se	však	podaří	odklizení	sněhu	k	plné	spokojenosti	všech	občanů,	neboť	nelze	být	v	dané	chvíli	na	všech	
potřebných	místech.	
	 Dovolujeme	 si	 upozornit,	 že	 podle	 platného	 nařízení	 obce	 č.	 1/2009	 se	 provádí	 odstranění	 sněhu	 
a	posyp	materiálem	nejpozději	během	následujících	24	hodin	po	vzniku	závad	ve	sjízdnosti	a	schůdnosti	 
v	daném	pořadí	dle	důležitosti	dopravního	systému.	Jak	již	bylo	výše	uvedeno,	práci	nejvíce	znesnadňují	par-
kující	auta	na	místních	komunikacích	(zejména	v	ulicích	Na	Zátiší,	U	Křižovatky,	Nová	čtvrť,	Na	Třešňovce,	Na	
Habeši),	kde	mnozí	občané	ani	nevyužívají	možnosti	parkování	na	svých	vlastních	dvorech	či	garážích.	Potom	
nelze	mechanizací	bezpečně	z	důvodu	nedostatku	místa	odklidit	komunikaci	ani	přilehlý	chodník.	
	 Zároveň	moc	děkujeme	předem	všem	občanům,	kteří	 i	nadále,	ač	to	není	 jejich	povinností,	si	budou	
schůdnost	chodníků	před	svými	domy	udržovat	i	vlastními	silami.
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	 Ve	dnech	23. 10. – 24. 10.	se	náš	dorost	vyšvi-
hl	a	předvedl	své	dovednosti	a	schopnosti na vzdě-
lávacím kurzu vedoucích v Bílých Poličanech,	 kde	
všichni	naši	zúčastnění	splnili	požadované	podmínky	
a	úspěšně	složili	ústní,	písemné	i	praktické	zkoušky	
a	získali	kvalifikaci	vedoucího	mládeže	III.	a	II.	stup-
ně	a	nyní	 budou	moci	 vykonávat	 práci	 instruktorů	 
a	vedoucích	v	kolektivu	MH.	Zkoušky	odbornosti	ve-
doucího	III.	stupně	úspěšně	složili	Dája	Karlová,	Áďa	
Dohnalová,	 Denča	 a	 Laduš	 Sršňovic,	 Alíš	 Stradiot,	
Pítr	Jaroš,	Radyna	Holub,	Frančesko	Lánský	a	Honza	
Poche.	 Zvýšení	 kvalifikace	 na	 II.	 stupeň	 vedoucího	
mládeže	 úspěšně	 zvládla	 Lůca	 Sršňová.	 Všem	moc	
gratulujeme.
	 V	neděli	24. 10.	se	zbylé	děti,	rodiče	a	členové	
SDH	 vypravili	 na	 sázení stromků	 v	 obci.	 Byli	 jsme	
vysláni	na	místní	louku	a	prostranství	Buhdalu,	kde	
jsme	si	dost	mákli,	ale	také	si	to	všichni	velice	užili,	
naše	 usilí	 bylo	 odměněno	občerstvením	 v	 podobě	
opékání	špekáčků	a	naše	mise	byla	úspěšně	splně-
na	–	stromky	zasázené,	děti	unavené,	zastupitelstvo	
spokojeno.
	 Naši	sportovní	činnosti	ukončil	závěrečný	závod	
Pražské	a	Středočeské	 ligy	v	TFA,	 kam	se	po	před-
chozích	 problémech	 s	 přihlášením	 z	 důvodu	 napl-
nění	 kapacity	 předchozích	 závodů	 dostal	 a	 přihlá-
sil	 Ondra	 Porubek,	 který	 nás	 reprezentoval	 právě	 
13.	11.	v	Plchově	na	tomto	posledním	závodě.	I	přes	
obrovskou	konkurenci	Ondra	svůj	čas	od	předchozí-
ho	závodu	na	TFA	Broumy	vylepšil	o	minutu	a	umístil	
se	celkově	na	7.	místě	z	celkových	18.	zúčastněných.	
	 Poslední	 závody	 pro	 děti	 4.	 prosince	 ve	 Rtyni	

v	 Podkrkonoší	 na	Mikulášském	 klání	 byly	 zrušeny.	
Stejně	 jako	 naše	 výroční	 valná	 hromada	 SDH	Veli-
chovky	a	další	akce	SDH	a	kolektivu	MH.
	 Blíží	 se	 nám	 neúprosně	 konec	 roku,	 chtěli	 by-
chom	 vám	 za	 celý	 výbor	 SDH	 a	 vedoucí	 kolektivu	
MH	 poděkovat	 za	 spolupráci,	 popřát	 do	 nového	
roku	hlavně	zdraví	a	doufat,	že	se	situace	opět	brzy	
uklidní	a	budeme	se	moct	společně	vídat	na	dalších	
akcích	v	obci.

Výbor SDH Velichovky, vedoucí kolektivu MH 
Jednatelka SDH - Petra Němečková

Z činnosti SDH Velichovky

	 Každý	výtisk	zpravodaje	má	ve	svém	závěru	text,	kde	se	uvádí,	ke	kterému	dni	bude	uzávěrka	zpravodaje	
příštího	a	přímo	vyzývá	všechny,	kteří	chtějí	otisknout	svůj	příspěvek,	kam	jej	do	tohoto	data	mají	odeslat.	
Dále	následuje	výčet	témat,	na	která	lze	příspěvek	zasílat,	a	upozornění,	že	se	neotiskuje	reklama.	Jiná	ome-
zení	týkající	se	jejich	délky,	obsahu,	počtu	na	jedno	téma	apod.	se	zde	neuvádí,	z	čehož	lze	logicky	dovodit,	
že	výčet	podmínek	pro	uveřejnění	článků	je	úplný.
	 Do	minulého	zpravodaje	jsem	příspěvek	na	téma	„Postřehy	ze	života	v	obci“	v	řádném	termínu	zaslala,	 
a	teprve	ze	zpravodaje	-	oddílu	„Z	dopisu	našich	občanů“	-	se	ze	sdělení,	které	bylo	podepsáno	„redakcí	
Velichovského	zpravodaje“	dozvěděla,	že	ve	zpravodaji	zveřejněn	není	a	že	se	tak	stalo	úplně	jiným	způso-
bem,	než	pro	jaký	jsem	ho	poskytla.	Proto	jsem	zaslala	na	obec	žádost	o	poskytnutí	informací,	abych	zjistila,	
proč	bylo	takto	postupováno	a	dozvěděla	se	mimo	jiné,	že	„s	ohledem	na	rozsah	Vašeho	příspěvku	neby-
lo	vhodné	uveřejňovat	tento	příspěvek	ve	zpravodaji“	a	dále	„I	přesto	jsme	Váš	příspěvek	zveřejnili	hned	 
několika	vhodnými	a	hospodárnými	způsoby“.	Především	bych	očekávala,	že	seriózní	„redakce“,	která	se	
hodlá	odchýlit	od	zveřejněných	pravidel	pro	otištění	příspěvků,	přispěvatele	zkontaktuje,	sdělí	mu	důvody,	
proč	nemůže	tato	pravidla	dodržet	a	případně	se	s	ním	dohodne	na	 jiném	postupu.	 Jednak	 je	to	slušné	 
a	jednak	on	i	příspěvek	do	novin,	stejně	jako	např.	fotografie	či	kresba,	 je	vždy	autorským	dílem,	a	 je	to	 
autor,	kdo	rozhoduje	o	tom,	jak	má	být	dílo	užito.

Okénko z postřehu našich	občanů



Základní škola
Za prosincem končí rok, do nového už jen krok...
 Další	 kalendářní	 rok	 pomalu	 končí,	 ale	 ten	
školní	 je	 stále	 v	 plném	 proudu.	 Měsíc	 listopad	
jsme	 zahájili	 dlouho	 očekávaným	 stěhováním 
učeben,	žáci	5.	ročníku	se	začali	učit	v	nově	vybu-
dované	 třídě	a	3.	 ročník	 se	přesunul	do	prvního	
patra,	takže	jsou	všichni	žáci	ve	stejném	poschodí	
a	 přízemní	 učebna	 se	 začíná	 využívat	 jako	 tělo-
cvična.	Všechny	 třídy	 jsou	vybaveny	 interaktivní-
mi	tabulemi,	které	zkvalitňují	výuku	a	žáci	je	mají	
ve	velké	oblibě.	Oslavy Světového dne laskavosti,	
ke	kterým	jsme	se	připojili,	proběhly	letos	v	pátek	
12.	 listopadu.	 Projekt	má	motivovat	 hlavně	 děti	 
–	aby	byly	empatické,	vlídné,	laskavé	a	vyzkoušely	
si,	jaké	to	je,	udělat	nezištně	dobrý	skutek.	A	neu-
číme	se	jen	ve	škole,	15.	listopadu	jsme	ve	Dvoře	
Králové	absolvovali	exkurzi	ve	výrobně vánočních 
ozdob,	 s	 průvodcem	 jsme	prošli	 celým	závodem 
a	měli	možnost	sledovat,	jak	se	krásné	ozdoby	tvo-
ří,	jak	vznikají	a	jak	ohromný	je	podíl	ruční	práce,	
tu	jsme	si	také	vyzkoušeli	a	každý	si	jednu	ozdobu	
namaloval.	Už	v	říjnu	jsme	absolvovali	„Logickou 
olympiádu“,	nejlepšími	řešiteli	na	naší	škole	byla	
v	kategorii	A	 (3.-5.	 r.)	Klára Bláhová	3.	 r.	v	kate-
gorii	 A1	Palánová Jana	 1.	 r.,	 A2	Balcarová Elen 
2.	r.	Gratulujeme!	V	listopadu	byla	také	zahájena	
plavecká výuka	 v	 plavecké	 škole	Náchod.	Staré-
ho papíru	jsme	nasbírali	3	260	kg,	nejvíce	přispěl	
Hejzlar David.	 Advent	 jsme	 zahájili	 čertovským 
učením	a	už	teď	se	těšíme	na	štědrování ve škole, 
na Vánoce, na nový rok 2022.
 Krásný adventní čas, krásné svátky vánoční, 
zdraví, štěstí a úspěch v novém roce Vám všem 
přejí všichni ze ZŠ Velichovky.  
	 Plánovaný	vánoční	koncert	v	kostelíku	12.	12.	
je	zrušen.

Mateřská škola
	 S	koncem	října	a	příchodem	listopadu	se	děti	
začaly	pilně	připravovat	na	příjezd	sv.	Martina.	Plo-
dy	svého	úsilí	ukázaly	rodičům	ve	čtvrtek	11.	11. 
na	 sportovním	 hřišti	 Velichovky.	 Děti	 divákům	
představily	tematické	pásmo	písniček	a	básniček,	
mladší	děti	divadelně	ztvárnily	pohádku	„O	řepě“	
a	starší	děti	zdramatizovali	příběh	o	sv.	Martinovi. 
Následně	 jsme	se	vydali	na	„Putování	za	martin-
ským	světýlkem“,	v	jehož	čele	jel	sv.	Martin	na	bí-
lém	koni	 se	 svou	družinou,	následovaný	 lampio-
novým	průvodem.	Zastavení	bylo	na	prostranství	 
u	obecního	úřadu,	kde	byla	možnost	si	prohlédnout	
expozici	dýní,	 které	děti	s	 rodiči	 vyráběly	v	 rám-
ci	 „Dýňování	 v	MŠ“,	 občerstvit	 se	 teplým	 čajem	 
a	svatomartinskými	rohlíčky.	Děti	hledaly	odměnu	
v	podobě	sladké	podkovičky.	

	 Úvodem	do	doby	adventní	byl	pro	děti	příjezd	
divadélka	 „U	 dvou	 sluncí“	 s	 pohádkou	 „Vánoční	
překvapení“.	Děti	si	připomněly	příběh	o	naroze-
ní	Ježíška	a	zazpívaly	si	tradiční	koledy.		A	v	tomto	
duchu	se	budeme	ubírat	celý	prosinec	–	vánoční	
zvyky	a	tradice.	A	kdo	ví,	třeba	přijde	i	Ježíšek.	

ZŠ a MŠ Velichovky

	 Největším	paradoxem	však	je	odpověď	na	dotaz,	kdo	tvoří	redakci	Velichovského	zpravodaje,	kým	byla	
ustanovena	a	kdo	stojí	v	jejím	čele,	která	zní	„Redakce	Velichovského	zpravodaje	není	ustanovena“	a	nako-
nec,	že	finální	verzi	zpravodaje	schvaluje	starosta	obce.	Z	jakého	důvodu	tedy	pod	rozhodnutí	nezveřejnit	
příspěvek	neuvedl	své	 jméno	a	 funkci,	ale	zaštítil	se	 jakýmsi	neexistujícím	orgánem,	netuším.	Ledaže	by	
nebylo	žádoucí,	aby	se	ve	zpravodaji	otiskovaly	i	příspěvky,	které	případně	obsahují	jiné	názory	a	pohledy	na	
věci	veřejné,	než	jsou	prezentovány	vedením	obce?	Doufám,	že	tomu	tak	není,	a	otištění	tohoto	příspěvku	
nechť	je	toho	důkazem.																																																																																																						   

Jana Šubrtová
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Uzávěrka příštího	Velichovského	zpravodaje
bude	ke	dni	11. 2. 2022.	Vyzýváme	proto	tímto	všechny,	kteří	 chtějí	otisknout	 svůj	příspěvek,	aby	 jej	 zaslali	
e-mailem	na	adresu	vljaros@seznam.cz.	nejpozději	do	tohoto	data.	Do	zpravodaje	můžete	zasílat	své	postřehy	
ze	života	v	obci,	zhodnocení	kulturní	či	sportovní	akce,	které	se	na	území	obce	konaly,	pozvánku	na	zajímavou 
akci,	žádost	o	zveřejnění	blahopřání	k	jubileu	apod.	Do	zpravodaje	neotiskujeme	reklamu.	Za	případné	příspěvky	 
Vám	předem	děkujeme.	Velichovský	zpravodaj	č.	6/2021	vychází	ve	Velichovkách	dne	10.	12.	2021,	vydává	Obec	
Velichovky	v	nákladu	280	ks	výtisků,	IČ:	00273155,	evidenční	číslo	MK	ČR	E	17563.
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Slovo starosty na závěr 
Vážení spoluobčané, 

přiblížily se dny, ve kterých si všichni přejeme zažít rodinnou pohodu, vzájemné porozumění 
a neopakovatelnou atmosféru vánoc. Podobně jako každý rok, tak právě i končící rok 2021 

přinesl věci kladné, ale i ty méně pozitivní. V obci se udělalo mnoho úspěšných akcí 
a projektů, za které tímto děkuji každému, kdo se na nich jakkoliv podílel, 

ať už to byl jednotlivec, spolek, nebo organizace. 

Osobně bych si do nového roku 2022 přál více pochopení, tolerance a vzájemné úcty.
Dovolte mi, abych Vám závěrem popřál krásné a pohodové prožití vánočních svátků. 

Do Nového roku Vám pak přeji rodinnou pohodu, optimismus, spokojenost, 
ale hlavně pevné zdraví.

Jiří Lebedinský, starosta obce Velichovky

LEDEN 8. 1. 2022 Tříkrálová	sbírkaKulturní kalendář 2022

Soptíci	z	Hustířan	se	v	zimním	období	stáhli	do	
tepla	naší	klubovny	u	Potůčku.	Trénujeme	mo-
tání	hadic	na	čas	a	i	ty	nejmenší	prstíky	dávají	
slušné	 rekordy.	 Hrajeme	 hry,	 tvoříme	 listy	 do	
kroniky	a	nástěnky.	Mimo	jiné	se	připravujeme	
na	 vánoční	 besídku,	 která	 je	 v	 letošním	 roce	
zcela	v	režii	dětí.	Přijde	letos	ježíšek?	Zajisté	to	
bude	krásné	zakončení	roku	v	naší	malé	hasič-
ské	rodině,	a	proto	bychom	rádi	popřáli	všem	
lidem	klidné	a	ve	zdraví	prožité	vánoční	svátky	
a	sílu	do	nového	roku	2022.

za kolektiv MH Pavla Špreňarová
Monika Novotná

Z činnosti MH Hustířany


